苏梅国际学院国际经济与贸易专业乌方 骨干教师简介

1. Ahadganova Svitlana

Female, PhD in Technical Sciences, Head of Cybernetics and Informatics Chair, Sumy National Agrarian University; Associate Professor of Cybernetics and Informatics Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include teaching and scientific activity in the sphere of operating research, management information systems, econometrics, DSS; 54 monographs, 75 articles and thesis; creating and revising of curriculum and courses disciplines taught, lectures, practical classes, seminars; supervising scientific work of students; conducting own scientific research. Scientific interests - geographic information systems for sustainable development of territories, e-learning problems. Author of 85 publications. A wide range of scientific publications in English and Ukrainian languages concerning with e-learning, blended learning, distance learning educational process, information systems and technologies. Coordinator of the Distance learning Centre at the university. Main academic disciplines: Mathematical programming, Operations research, Geographic information systems, GIS and databases.



女,工学博士,苏梅国立农业大学控制论与信息学系主任,苏梅国立农业大学经济与管理学院控制论与信息学系副教授。主要活动和职责包括运筹学、管理信息系统、计量经济学、决策支持系统领域的教学和科研活动;54部专著、75篇文章和论文;创建和修订课程和所教授的学科、讲座、实践课、研讨会;指导学生的科研工作,开展自己的科研工作。科学兴趣——地区可持续发展地理信息系统,电子学习问题。著有85种出版物。广泛的英语和乌克兰语科学出版物,涉及电子学习、混合学习、远程教育过程、信息系统和技术。大学远程教育中心协调员。主讲课程:数学规划、运筹学、地理信息系统、GIS和数据库。



2. Dovzhyk Olena

Female, PhD in Economic Sciences, Ass. Prof. of the Accounting Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include teaching and scientific activity in the sphere of accounting. Main scientific topic is agrarian policy, accounting, and audit. Has numerous scientific publications. Main academic disciplines: "Accounting and audit", "Accounting", "Accounting in budgetary institutions", "Tax system of the enterprise".

2. Dovzhyk Olena

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院会计系副教授。主要活动和职责包括会计领域的教学和科研活动。主要的科学课题是土地政策、会计和审计。有许多科学出版物。主讲课程:"会计与审计"、"会计学"、"预算机构会计"、"企业税务制度"。



3. Kharchenko Tetyana

Female, Candidate of Economic Sciences, Associate Professor of Management Chair, Economics and Management Department, Sumy National Agrarian University; Member of the Ukrainian Association for Management Development and Business Education. Main activities and responsibilities include teaching and scientific activity in the sphere of management, academic group coordinator, responsibilities of the SMM manager, answers to public inquiries, support and development of content of social networks of the university. Author of 70 scientific works (5 monographs; 14 articles in professional journals; 3 articles in Scopus / WoS database; 6 articles in international publications; 1 scientific publication; 41 - in the materials of international and all-Ukrainian scientific-practical conferences. The main courses are: Management, Management Consulting, Motivational management, Management and Marketing of Green Economy, Modern and Classical Theories of Management.

3. Kharchenko Tetyana

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院管理学系副教授,乌克兰管理发展与商业教育协会成员。主要活动和职责包括管理领域的教学和科学活动、学术小组协调员、SMM经理的职责、回答公众询问、支持和开发大学社交网络的内容。著有70部科学著作(5部专著;14篇在专业期刊上发表;3篇在Scopus/WoS数据库中发表;6篇在国际出版物上发表;1篇科学出版物;41篇在国际和所有乌克兰科学实践会议的材料中发表)。主讲课程:管理学、管理咨询、激励管理、绿色经济的



管理与营销、现代与古典管理理论。

4. Heyenko Mykhaylo

Male, Candidate of Economic Sciences, Associate Professor, Head of Finance Chair, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Professional Memberships - Member of the Federation of auditors, accountants and financiers of AIC of Ukraine. Main courses include Financial management, Environmental finance, Risk management.

4. Heyenko Mykhaylo

男,经济学博士,副教授,苏梅国立农业大学经济与管理学院财务主任。专业会员资格——乌克兰AIC审计、会计师和财务人员联合会成员。主讲课程包括财务管理、环境金融、风险管理。



5. Lukash Svitlana

Female, PhD in Economics, Associate Professor of Public Management and Administration Department, Faculty Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include teaching such courses as "State and Regional Governance", "Production Economics", "State Regulations of the Economy", "Strategy of International Agrarian Marketing"; creating and revising of curriculum and courses disciplines taught, lectures, practical classes, seminars; supervising scientific work of students; conducting own scientific research; consulting (extension) private agrarian enterprises and farmers. Scientific interests include technical support of agbusiness, investment in agriculture, agmarketing, logistics, agricultural supply-chain management, agricultural sustainable development, ageconomics, waste management, state and regional governance, governance support of agbusiness, bioeconomics aspects. Participated in numerous international projects. Published 105 scientific and scientific-methodical works.

5. Lukash Svitlana

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院公共管理系副教授。主要活动和职责包括讲授"国家和地区治理"、"生产经济学"、"国家经济法规"、"国际土地营销战略"等课程;开设和修订课程和所教授的学科、讲座、实践课、研讨会;指导学生的科研工作;自主开展科研;咨询(推广)民营农业企业和农民。科学兴趣包括农业商业的技术支持、农业投资、农业营销、物流、农业供应链管理、农业可持续发展、老年经



济学、废物管理、国家和地区治理、农业商业的治理支持、生物经济学方面。参与了许多国际项目。发表科学方法著作105部。

6. Makarova Viktorija

Female, PhD in Economic Sciences, Ass. Prof. of the Marketing and Logistics Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include teaching and scientific activity in the sphere of marketing and applied agrarian economy. Taught courses: Investment analysis, Analysis of economic activity, Financial analysis, Internet-marketing, Distribution marketing, Expert assessment of land. Main field of scientific interests are the ecological and economic constraints of the land lease relations in agricultural production. Has numerous publications.



6. Makarova Viktoriia

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院营销与物流系副教授。主要活动和职责包括市场营销和应用农业经济领域的教学和科学活动。授课内容:投资分析、经济活动分析、财务分析、网络营销、分销营销、土地专家评估。科学利益的主要领域是农业生产中土地租赁关系的生态约束和经济约束。有许多出版物。

7. Maslak Nataliia

Female, PhD in Economics, Associate Professor of Finance, Banking and Insurance Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include coordination of the master course "Regional Management", Expert Advisor for Rural Development, teaching such courses as "Controlling", "Financial Controlling" "Financial management of agro-industrial production"; 24 textbooks, manuals and monographs, 80 articles and thesis; creating and revising of curriculum and courses disciplines taught, lectures, practical classes, seminars; supervising scientific work of students; conducting own scientific research; consulting (extension) private agrarian enterprises, farmers and communities. Participant of Faculty Exchange Program 2016 (by USDA, USA) and Erasmus+ K2 project.



7. Maslak Nataliia

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院金融、银行与保险系副教授。主要活动和职责包括:协调"区域管理"硕士

课程、农村发展专家顾问、教授"控制"、"财务控制"、"农工生产财务管理"等课程;教材、手册、专著 2 4 部,论文 8 0 篇;创建和修订课程和所教授的学科、讲座、实践课、研讨会;监督学生的科学工作;开展自己的科学研究;咨询(推广)私营农业企业、农民和社区。2016 年教师交流项目(美国农业部)和伊拉斯谟+K2 项目的参与者。

8. Mykhailov Andrii

Male, Professor, PhD in Economics, Head of the Management Department, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include planning, organization and providing lectures, practical and seminars for students, scientific work. Since 12.2006 till 12.2014 he was working as executive director of Sumy regional office of the Ukrainian National Committee of the International Chamber of Commerce. Arbitrator of the Arbitration Court at the Ukrainian National Committee of the International Chamber of Commerce. Scientific research focused on capital formation in the agrarian sector of Ukraine; internationalization and cooperation of agricultural production and international trade; formation and development of human recourses.

Has about 120 published scientific and educational works, and publishing overseas.

8. Mykhailov Andrii

男,教授,经济学博士,苏梅国立农业大学管理系主任。主要活动和职责包括计划、组织和提供讲座、学生实践和研讨会、科学工作。2006年12月至2014年12月,他担任国际商会乌克兰全国委员会苏梅地区办事处执行主任。国际商会乌克兰全国委员会仲裁庭仲裁员。科学研究的重点是乌克兰农业部门的资本形成;农业生产和国际贸易的国际化和合作;人力资源的形成和发展。

出版了约 120 部科教著作,并在海外出版。



9. Novikova Olha

Female, Master of Management, Associate Professor, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include teaching courses on the Microeconomics, Macroeconomics, Project Management, Project Analyses, Basic Economics, Political Economy, Regional Economy. Extensive background of developing and implementing training programs for foreign students. Took part in organization of various national and international workshops, conferences. Participated in international training courses.



9. Novikova Olha

女,管理学硕士,苏梅国立农业大学经济与管理学院副教授。主要活动和职责包括微观经济学、宏观经济学、项目管理、项目分析、基础经济学、政治经济学、区域经济等课程的教学。为外国学生制定和实施培训计划的广泛背景。参与组织各种国内外研讨会、会议。参加国际培训课程。

10. Onoprijenko Iryna

Female, Candidate of Science (PhD), Economy and Management, Associate Professor of the Department of Marketing and Logistics, Sumy National Agrarian University. Taught courses include Statistics, Marketing, Marketing Audit, Marketing Planning and Enterprise Control, Logistics. Participated in international projects. Has numerous publications.

10. Onoprijenko Iryna

女,经济学博士,苏梅国立农业大学营销与物流系副教授。所教授的课程包括统计学、市场营销、市场审计、市场营销策划和企业控制、物流。参与国际项目。有许多出版物。



11. Samoshkina Iryna

Female, PhD in Economic Sciences, Associate Professor of Finance, Banking and Insurance Department, Faculty of Economics and Management, Sumy national agrarian university. Main activities and responsibilities include Teaching courses on the Insurance, Social Insurance, International financial and credit institutions, Regional Economics (Ecology). Participated in international training courses. Extensive background of developing and implementing training programs for foreign students. Took part in organization of various national and international workshops, conferences. Has numerous scientific publications.

11. Samoshkina Iryna

女,经济学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院金融、银行与保险系副教授。主要活动和职责包括保险、社会保险、国际金融和信贷机构、区域经济学(生态学)等课程。参加国际培训课



程。为外国学生制定和实施培训计划的广泛背景。参与组织各种国内外研讨会、会议。有许多科学出版物。

12. Stoyanets Nataliya

Female, Doctor of Economic Sciences, Professor of Management Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Main activities and responsibilities include Providing lectures, practical and seminars for students, scientific work. Scientific research focused on fixed capital formation in the agrarian sector enterprises of Ukraine; internationalization of agricultural production; formation and development of human recourses. Has about 130 published scientific and educational works, and publishing overseas.

12. Stoyanets Nataliya

女, 苏梅国立农业大学经济与管理学院管理学系教授, 经济学博士。主要活动和职责包括为学生提供讲座、实践和研讨会、科学工作。科学研究的重点是乌克兰农业部门企业的固定资本形成;农业生产的国际化; 人力资源的形成和发展。出版科教著作 130 余部, 并在海外出版。



13. Karen AHadzhanov-Honsales

Male, Doctor of Management, Senior Lecturer of Cybernetics and Informatics Department, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. The main courses are: teaches 3 courses in English: "Informatics", "Information systems in management", "E-commerce". Areas of scientific research: Sustainable development of territories, e-government

13. Karen AHadzhanov-Honsales

男,管理学博士,苏梅国立农业大学经济与管理学院控制论与信息学系高级讲师。担任课程:用英语讲授3门课程:《信息学》、《管理中的信息系统》、《电子商务》。主要研究方向:管区的可持续发展、电子政务。



14. Alina Brychko

Female, PhD in Economics, Associate Professor of Faculty of Economics and Management. Taught disciplines: Analysis and control of the enterprise, Regional Economics, History of Ukraine and Ukrainian Culture (for foreign students), Economic Management of the Enterprise, Managing Efficiency and Company's Development. Academic and research fields: A wide range of scientific publications in Russian and Ukrainian languages concerning the economic principles of adaptation of agricultural enterprises to the conditions of globalization, regional economics, etc.



14. Alina Brychko

女,经济学博士,经济与管理学院副教授。教学学科:企业分析和控制、区域经济学、乌克兰历史和乌克兰文化(针对外国学生)、企业经济管理、管理效率和公司发展。学术和研究领域:以俄语和乌克兰语出版的广泛科学出版物,涉及农业企业适应全球化、区域经济等经济原则。

15. Lyshenko Margarita

Female, Doctor of Economics, Professor, Head of the Department of Statistics, Analysis and Marketing, Faculty of Economics and Management, Sumy National Agrarian University. Working experience: Over the past 19 years working in charge of practical training students majoring in Marketing Department. Taught disciplines: Economic analysis, Economic analysis, Financial analysis, Applied research methodology in marketing, Marketing communications. Academic and research fields: Research of the agricultural markets of the region and Ukraine, marketing of the agrarian market, modern trends in marketing, mechanisms of efficient functioning of agricultural production in the agrarian market, Analysis of the economic activity of the enterprise.

15. Lyshenko Margarita

女,经济学博士,教授,苏梅国立农业大学经济与管理学院统计、分析与市场营销系主任。工作经历: 19 年来负责市场营销专业学生的实训工作。教授学科:经济分析、经济分析、财务分析、市场营销应用研究方法学、市场传播学。学术和研究领域:该地区和乌克兰的农业市场研究,农业市场营销,现代营销趋势,农业生产在农业市场有效运行的机制,企业经济活动分析。

